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Griech (E.ON Energie): Jumatate de milion de gospodarii din România vor avea

panouri fotovoltaice, în urmatorii 5 ani

Jumatate de milion de gospodarii din România vor avea panouri  fotovoltaice, în urmatorii 5 ani, în

conditiile în care exista si  programe subventionate de stat, cum este Casa Verde, a afirmat marti  Claudia

Griech, director general al E.ON Energie România, la un  eveniment de specialitate.

"Daca ma uit la segmentul rezidential, estimarile noastre sunt ca piata  se va dezvolta în urmatorii 5 ani, ajungând

undeva la o jumatate de  milion de gospodarii care vor avea panouri fotovoltaice, în conditiile  în care exista si

programe subventionate de de stat, cum este Casa  Verde, la nivel national. În acest moment, mai ales în segmentul

rezidential, suntem la început. Am terminat anul 2023 cu un numar de  aproximativ 1.500 de sisteme de panouri

fotovoltaice vândute de noi,  dar, în acelasi timp, avem undeva la 12.000 de prosumatori pe care îi  deservim. Cu

toate acestea, Casa Verde este un program în care deja avem  5.000 de clienti care ne-au selectat si care urmeaza sa

fie instalati  pe parcursul acestui an. Deci, vedem ca exista, pentru prima data, o  cerere din partea pietei pentru

solutii de eficienta energetica", a  mentionat Claudia Griech, la ZF Power Summit.

În ceea ce priveste clientii business si municipalitati, seful  E.ON Energie România a mentionat ca anul

trecut a fost încheiat cu un  numar de 360 de proiecte implementate.

"Avem înca aproximativ 50 de proiecte în implementare. Vorbim despre o  productie de 85 gigawatt-ora generata

de aceste sisteme. Deci, exista cu  siguranta interes pentru eficienta energetica. În ceea ce priveste  piata de

centrale termice, de exemplu, as spune ca acolo deja avem un  parc propriu de peste 50.000 de de clienti care au

ales solutia asta  pentru reducerea consumului de gaze naturale, pentru a avea un consum  mai eficient. Este o piata

care se dezvolta. Sa nu uitam de pompele de  caldura care sunt la început, dar am încredere ca, atâta vreme cât se 

dezvolta piata de panouri fotovoltaice, pompele de caldura vor veni  cumva natural pentru clientii care îsi vor

produce energia proprie,  tocmai pentru ca cel mai eficient mod de utilizare a panourilor  fotovoltaice este

autoconsumul si nu neaparat sa dam în retea", a mai  spus Claudia Griech.

Potrivit acesteia, aproximativ 5-10% dintre sistemele fotovoltaice  vândute "vor veni cu o rata de atasament de

pompe de caldura în  urmatoarea perioada".
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